
Zápis   
z předběžné tržní konzultace k připravovaným veřejným zakázkám:  

Resortní společný nákup kancelářských potřeb v resortu MZe – 
vyhrazená veřejná zakázka  

a 
Meziresortní společný nákup kancelářských potřeb pro resorty 

MZe a MK 
 

Místo konání: Ministerstvo zemědělství ČR, Těšnov 65/17, 110 00 Praha 1 

Datum a čas konání: 23. 03. 2023 ve 13:00 hodin 

 

Přítomni za Centrálního zadavatele a pověřujícího zadavatele  

Mgr. Pavel Brokeš, ředitel odboru vnitřní správy 

Ing. Jan Svatoš, vedoucí oddělení investic a rozpočtu 

Mgr. Pavel Broum, vedoucí oddělení veřejných zakázek 

Ing. Romana Polanecká, ministerský rada v oddělení veřejných zakázek 

Ing. Barbora Polanecká, ministerský rada v oddělení investic a rozpočtu 

Bc. Kateřina Nováková, ministerský rada v oddělení investic a rozpočtu 

Ing. Lucie Slabinová, ministerský rada v oddělení veřejných zakázek 

Mgr. Jan Kolář, ministerský rada v oddělení veřejných zakázek 

Martin Martínek, M.A., ředitel odboru hospodářského 

 

Přítomni ze stran dodavatelů:  

Zástupce obchodního ředitele ze společnosti ACTIVA spol. s r.o.  

Obchodní zástupce ze společnosti ACTIVA spol. s r.o.  

 

Pan Mgr. Broum přivítal všechny zúčastněné na předběžné tržní konzultaci (dále jen „PTK“). Dále představil 

tým za zadavatele a celý program PTK.  

Všechny zúčastněné upozornil, že z celé PTK bude pořizován audiovizuální záznam a dal možnost  

při nesouhlasu s nahrávám k opuštění PTK. Tento záznam bude k dispozici pro potenciální dodavatele, pokud 

by si chtěli projít PTK a bude k dispozici v rámci zadávací dokumentace k veřejným zakázkám.  



Dále uvedl, že cílem PTK je představit zadávací podmínky v zadávací dokumentaci a informovat dodavatele  

o připravovaných veřejných zakázkách.  

Neúčast na této PTK neznamená, že by to vylučovalo možnost se zúčastnit v zadávacím řízení.  

Informace o PTK bude uvedena i v zadávací dokumentaci.  

Následně pan Mgr. Broum sdělil, že bude po skončení PTK zpracován zápis, který bude zaslán všem 

účastníkům k odsouhlasení a uveřejněn na profilu zadavatele.  

Dále sdělil, že v průběhu PTK mohou být vzneseny dotazy a podněty, které budou uvedeny v zápise, ale 

zadavatel si vyhrazuje možnost na ně neodpovědět v rámci PTK.  V rámci zpětné vazby mohou být zaslány 

připomínky do 31. 03. 2023 na e-mail: barbora.polanecka@mze.cz.   

Po tomto úvodu předal pan Mgr. Pavel Broum slovo panu řediteli Mgr. Brokešovi.  

Pan ředitel Mgr. Pavel Brokeš představil základní informace o veřejných zakázkách, které budou vyhlašovány. 

Zmínil, že se jedná o společný nákup kancelářských potřeb ve 2 typech zakázek, které upřesnil později. Dle 

usnesení vlády 487/2019 a v souladu s přílohou č. 1 je nákup kancelářských potřeb zařazen jako povinná 

komodita pro resortní příp. meziresortní společný nákup, proto je tento nákup realizován jako nákup pro 

resort Ministerstva zemědělství a resortní organizace a druhý rovněž pro resort Ministerstva zemědělství, pro 

resort Ministerstva Kultury a jejich resortní organizace.  

Pan ředitel Mgr. Brokeš dále zmínil, že obě veřejné zakázky budou realizovány v rámci otevřeného řízení, 

výsledkem bude uzavření Rámcové smlouvy s jedním dodavatelem a zmínil, že předpokládaná hodnota 

nebude v rámci zadávacího řízení uváděna. Předmětem veřejných zakázek bude nákup kancelářských potřeb 

pro Ministerstvo zemědělství a podřízené organizace ve „vyhrazené“ veřejné zakázce, což vysvětlil Mgr. 

Brokeš později. Tento nákup se týká samotného Ministerstva zemědělství a cca 35 podřízených organizací. 

Dále předmětem druhé veřejné zakázky je nákup pro Ministerstvo zemědělství, Ministerstvo kultury a cca 43 

podřízených organizací ve standardním režimu. Zmínil, že pokud jde o samotné dodávané zboží, položky 

budou vymezeny v katalogu, který bude čítat u nevyhrazené zakázky cca 710 položek a u druhé „vyhrazené“ 

cca 680 položek zboží. Požadováno je dodávání zboží do odběrných míst po celé České republice do cca 600 

míst. 

K již zmíněné „vyhrazené“ veřejné zakázce pan Mgr. Brokeš uvádí, že se týká povinnosti zaměstnávat osoby 

se zdravotním postižením v souladu se Zákonem č. 435/2004 Sb., o zaměstnanosti, přičemž povinný podíl činí 

4 %, tato povinnost lze rovněž splnit odebíráním výrobků nebo služeb, tento způsob aplikujeme v rámci 

vyhrazené veřejné zakázky pro resort Ministerstva zemědělství, kdy od dodavatele požadujeme zaměstnávat 

na chráněných pracovních místech alespoň 50 % osob se zdravotním postižením z celkového počtu svých 

zaměstnanců. Zmínil, že pokud jde o splnění této povinnosti, tak v rámci této veřejné zakázky bude po 

dodavatelích požadováno, aby doložili alespoň prostou kopii potvrzení od Úřadu práce, kdy originál nebo 

úředně ověřená kopie bude požadována předložit až v okamžiku, kdy budeme komunikovat s vybraným 

dodavatelem v souladu s § 122 ZZVZ. 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., zmínil, že úřady práce nechtějí vydávat tato potvrzení, jelikož 

existuje transparentní systém na portálu Ministerstva práce a sociálních věcí, kde lze ověřit, které subjekty 

mají uzavřenou pracovní smlouvu s úřadem práce a je možné si tento údaj v rámci dotazu ověřit, jelikož 

dodavatelé, kteří stanovenou povinnost nesplní, v portálu nejsou uvedeni. Zástupce firmy ACTIVA spol. s r.o.,  

zmínil, že někteří úředníci úřadů práce potvrzení vystaví, někteří s tím mají problém. V rámci takových 

případů je společnost ACTIVA spol. s r.o. schopna doložit smlouvu o vyhrazených pracovních místech, která 

se uzavírá s úřadem práce, a ta dává dodavateli oprávnění poskytovat náhradní plnění na trhu. Zkušenost 

mají takovou, že někteří úředníci zmiňují, že nemají zákonnou povinnost vystavovat potvrzení. 



Pan ředitel Mgr. Brokeš poděkoval za připomínku, a zmínil, že bude prověřena a případně správným 

způsobem zpracována. Dále pan Mgr. Brokeš předal slovo paní Ing. Barboře Polanecké. 

Ing. B. Polanecká převzala slovo s tím, že doplnila údaj o podmínce předložení potvrzení úřadu práce v rámci 

nabídky k „vyhrazené“ veřejné zakázce s tím, že povinnost předložit potvrzení úřadu práce je uvedena 

v Zákoně č. 134/2016 Sb. o zadávání veřejných zakázek (dále jen „ZZVZ“) (pozn. autora zápisu, konkrétně v § 

38 odst. 2 ZZVZ). Doplnila, že údaj bude ověřen a případně upraven v zadávací dokumentaci. 

Dále paní Ing. B. Polanecká doplnila údaje o požadavek na kvalifikaci, kde bude požadována standardní 

základní způsobilost dle § 74 ZZVZ, dále profesní způsobilost dle § 77 ZZVZ, konkrétně výpis z obchodního 

rejstříku. Dále bude požadována technická kvalifikace dle § 79 ZZVZ v rámci které bude požadován seznam 

významných dodávek za poslední 3 roky před zahájením zadávacího řízení s tím, že budou požadovány 3 

významné dodávky, kdy alespoň 1 významná dodávka bude v ceně minimálně 5 mil. Kč bez DPH za 12 po sobě 

jdoucích měsíců s předmětem plnění minimálně 200 různých druhů položek z oblasti poptávané komodity, 

která byla poskytnuta zajišťováním dodávek na alespoň 50 různých odběrných míst a zároveň alespoň 2 

významné dodávky v ceně minimálně 3 mil. Kč bez DPH za 12 po sobě jdoucích měsíců s předmětem plnění 

minimálně 100 různých druhů položek z oblasti poptávané komodity. 

Ing. B. Polanecká k této problematice položila společnosti ACTIVA spol. s r.o. jako jedinému přítomnému 

dodavateli dotaz: Je pro vás nastavení takových podmínek technické kvalifikace doložitelné?  

Zástupce společnosti s. r. o., na dotaz odpověděl, že tak, jak je technická kvalifikace definována, tak 

společnost ACTIVA spol. s r.o. je schopna jako společnost, která obsluhuje řádově desítky tisíc klientů ročně 

a s ročním obratem za loňský rok 1 600 000 Kč požadavek naplnit. Upozornil však na to, zda taková podmínka 

nemůže být vnímána, že nejsou podporovány malé a střední podniky, což je nařízením Evropské unie, a že 

společnost ACTIVA spol. s r.o. je s počtem 450 zaměstnanců vnímána již jako velký podnik. 

Ing. B. Polanecká poděkovala za podnět a zmínila, že se problematice budeme v přípravě veřejných zakázek 

dále věnovat.  

Ing. B. Polanecká dále zmínila dobu plnění rámcových dohod, které budou uzavřeny na 36 měsíců 

s předpokládaným počátkem plnění od 3. října 2023, s tím, že objednávky budou realizovány prostřednictvím 

e-shopu nebo jako datový soubor .xml, a že každá organizace bude mít možnost vytvářet dílčí objednávky 

samostatně. Kritériem hodnocení v rámci obou veřejných zakázek bude nejnižší nabídková cena. 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., k výše uvedenému tématu reaguje tím, že zmiňuje, že současná doba 

je opravdu turbulentní a obdobné podmínky nepamatuje, a i přes vstřícně definované podmínky v zadávací 

dokumentaci poskytnuté v rámci PTK jako jsou možnosti navyšování cen i možnosti výpovědi smlouvy, by 

doporučil zkrátit dobu plnění na 24 měsíců. Zmínil, že v současné době je minimum firem, které se chtějí 

zavazovat k dlouhodobějším kontraktům, a to i přes nastavené garance. Nejistota na trhu a celková situace 

není pro dodavatele příznivá a ceny jsou tak rozkolísané, že ekonomická situace není pro dodavatele dobrá  

a dlouhodobé kontrakty nejsou možné. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., poukázal na možnost 

kvartálního navýšení cen dle indexu průmyslových cen v poskytnuté dokumentaci k PTK, že taková úprava je 

definována dobře, ale bohužel Český statistický úřad má obrovské zpoždění ve zveřejňování a data jsou tedy 

zkreslená. Z výše uvedených důvodů by tedy doporučil zkrátit dobu plnění na 2 roky.  

Ing. B. Polanecká předala slovo paní Bc. Novákové k představení katalogu a dalším podmínkám. 

Paní Bc. Nováková poděkovala za slovo a sdělila, že jak již bylo zmíněno, tak katalogy budou dva, a to jak pro 

veřejnou zakázku vyhrazenou, tak pro veřejnou zakázku nevyhrazenou.  



Oba katalogy se budou skládat z více méně stejných položek, ale katalog pro nevyhrazenou veřejnou zakázku 

bude obsahovat o několik položek více, a to s ohledem na zohlednění požadavku ze strany pověřujícího 

zadavatele Ministerstva kultury.  

Dále uvedla, že v katalozích je uveden předpokládaný objem odebíraného zboží za 36 měsíců, což vychází ze 

skutečně odebraného množství za roky 2020-2021 a připočtena poměrná část za 12 měsíců.  

Následně informovala, že uchazeč bude vyplňovat pouze žlutě označená pole, tedy jednotkovou cenu bez 

DPH. Ostatní ceny, tedy DPH, jednotková cena s DPH, celková cena za předpokládaný objem odebraného 

zboží bez DPH a celková cena za předpokládaný objem odebraného zboží s DPH bude automaticky 

dopočítáno.    

Při představení katalogů se paní Bc. Nováková zmínila o předvyplnění indexu průmyslových výrobců u 

jednotlivých položek, což bude jako jedna z možných variant pro nastavení vyhrazené změny závazku podle 

§ 100 odst. 1 ZZVZ. Jde o změnu ceny, a to jak zvýšení, tak snížení na základě dat Českého statistického úřadu. 

Blíže se k tomuto tématu později vyjádřila paní Ing. Barbora Polanecká.  

Paní Bc. Nováková následně sdělila, že dodávané výrobky musí být v souladu s § 6 odst. 4 ZZVZ, tzv. 

environmentálně odpověděného zadávání a splnění této podmínky bude uchazeč dokládat čestným 

prohlášením. Další podmínkou je, že vybraný uchazeč bude v souladu s § 122 odst. 3 ZZVZ předkládat doklady 

prokazující shodu, tzv. Produktové listy u vybraných položek. Jednotlivé produkty tu nejsou vyjmenovány, ale 

obecně lze říci, že se tyto položky týkají zejména papíru, zvýrazňovačů, obalů a některých typů pořadačů.  

V souvislosti s těmito podmínkami se zeptala přítomných potencionálních uchazečů, zda jsou schopni 

takové podmínky v rámci dodávek požadovaného zboží dodržet a produktové listy předložit?   

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., odpověděl, že zde není přesný popis položek, ke kterým se budou 

produktové listy předkládat. Z historické znalosti se jednalo o tuzemské výrobce, kteří tyto produktové listy 

jsou schopni doložit a mají i status od Ministerstva životního prostředí ekologicky šetrného produktu. Dále 

doplnil, že u většiny položek lze najít takový substitut, aby se dal předložit produktový list v souladu s tímto 

zadávacím řízení.  

Pan Mgr. Broum se přítomných zeptal ohledně možností při pořizování papíru. My máme v požadavcích 

uvedeno, že nesmí být bělen chlórem, ale často se používá požadavek na ekoznačku. Je to pro Vás něco 

běžného, co byste byli schopni nějakým způsobem řešit nebo by to znamenalo promítnutí do ceny?  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že ekologické značky z hlediska papíren jsou dneska 

standardní. Všechny evropské papírny toto poskytují. Evropa si vyhnala většinu papírenského průmyslu ze 

svého území. Loňská válka výrazně poznamenala trh. Celý trh se rozhoupal neuvěřitelným způsobem, protože 

velká část výrobních kapacit evropských papírenských, které jsou v podstatě 4. Dva na Ukrajině a dva v Rusku. 

Rusko se odřízlo z důvodu politického rozhodnutí. Na Ukrajině jsou závody rozbombardovány. Evropa díky 

extrémnímu nárůstu cen papírenský průmysl v podstatě zlikvidovala a je otázkou co za pár let z toho 

papírenského průmyslu zůstane. Papír je energeticky extrémně náročná komodita.  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., pokračoval a zmínil, že Francie má dnes 2 nebo 3 papírny, Německo 

rovněž 2 nebo 3 papírny, Rakousko 1, Polsko má 2 papírny, Velká Británie žádnou, Skandinávie – ve Švédsku 

došlo k uzavření několika papíren. Tzn., že Evropa má v tuto chvíli velmi omezené papírenské zdroje, pokud 

tam dáte tuto podmínku, v podstatě evropskou certifikaci.  

Pan Mgr. Broum namítá, že oni tam dávají třeba podmínku papír na bázi vlákna z udržitelných nebo zákonných 

zdrojů.  



Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že se jedná o certifikaci CFC, PEFS. To je certifikace, která říká 

že ta papírenská společnost má prokazatelnou certifikaci původu dřeva. Tohle je v podstatě soukromá 

iniciativa, kdy tento požadavek nevnáší nic jiného než administrativní zásahy a sledování od původu toho 

dřeva, přes každou šarži, protože tady je potřeba říci, že celá řada papíren vyrábí ten papír jak s certifikací, 

tak bez certifikace. Tzn, že Vy nemůžete vzít obecně certifikát papíru a říci, že všechno, co tato papírna vyrobí 

má tuto certifikaci udržitelného obhospodařování lesů, ale musí se to dotáhnout až do toho, že každá šarže, 

která z té papírny vyjde, tak musí být zaprotokolována. ACTIVA spol. s r.o., jako koncový článek tohoto 

řetězce není v této certifikaci. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., doplnil, že by došlo v případě 

požadavku na certifikaci ke zdražení o cca 1-2 Kč, protože to znamená vést tyto papíry pod samostatnou 

evidencí pod samostatným hospodářstvím a certifikaci by byli schopni dokládat až na místo určení, a že by 

řekli vezeme na toto a toto pracoviště 3 krabice z této šarže, které nesou toto a toto certifikační číslo, třeba 

CFC z hlediska toho, že opravdu ten původ toho dřeva je z daného místa. Celé je to o zaplacení administrativy, 

která se kolem papíru vztahuje. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že na trh evropský se dováží 

velké množství papíru, nebo dováželo v minulosti, v tuto chvíli je spíš nedostatek papíru, ale Jižní Amerika, 

Indonésie apod. tyto trhy, tj. Evropu zásobují papírem, a ty samozřejmě certifikaci nemají. Zástupce 

společnosti ACTIVA spol. s r.o., zmínil, že pokud by takový požadavek na certifikaci u papíru byl uveden ve 

výběrovém řízení, tak bude zakázka omezena pouze na evropské papírny, což jsou 4 zdroje a tam se naplňuje 

myšlenka udržitelnosti v rámci toho, jak ji definuje Evropská Unie. Tímto způsobem bude omezena účast 

v podstatě po takové stránce, že účastníci nemohou použít tyto zdroje z mimoevropských závodů.  

Pan Mgr. Broum odvětil, že by se snížila uhlíková stopa, svým způsobem.  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že to v tuto chvíli nikdo v rámci veřejných zakázek 

nezohledňuje a z jeho pohledu by to takové kritérium vedle ekonomického parametru, který je v ZD uveden, 

tak podíl zboží vyrobeného v České republice, např. s ohledem na zmiňovanou uhlíkovou stopu. Tak to má 

nastavené třeba Francie, Rakousko. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., navrhl možnost, pokud je to 

možné, upřednostnit lokální výrobce.  

Pan Mgr. Broum poděkoval a informoval, že zvážíme, co nám umožňuje evropská směrnice.  

Paní Bc. Nováková si převzala slovo zpět.  

V rámci PTK byla promítána na obrazovkách prezentace, a tak byl vidět přehled enviromentálních požadavků, 

včetně účinné legislativy.  

Dále pak představila specifické smluvní podmínky a ověření možnosti dodavatelů tyto podmínky plnit se týká 

především způsobu objednávání.  

Ministerstvo, ale i resortní organizace mají v dnešní době možnost objednávání přes E-shop nebo právě 

odeslání datového souboru .XML dodavateli. Toto bychom rádi zachovali i pro tyto 2 veřejné zakázky.  

Minimální požadavky jsou v Příloze č. 3, namátkou byly zmíněny:  

- Zřízení zvláštního přístupu pro každého kupujícího, tedy resp. pro každé odběrové místo,  
- Dále pak, že každý kupující bude mít neomezené množství uživatelských účtů,  
- A administrátorský pohled pro centrálního zadavatele, který by měl přehled o všech nákupech 

ostatních kupujících.  
 

Poté se paní Nováková zúčastněných zeptala, zda jsou zajistit e-shop v námi stanovených minimálních 

parametrech dle Přílohy č.3?  

 



Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., odpověděl, že toto jsou standardní požadavky, ale z praktického 

pohledu Administrátorský pohled je složitější z důvodu velkého množství uživatelských účtů. Ze strany 

společnosti ACTIVA spol. s r.o. funguje, že zadavatel požádá o zpracování statistiky ve formátu xls. a ta je mu 

zaslána. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., by doporučil lepší součinnost pohledu při přehledech.  

Dále se paní Nováková zeptala, zda je zasílání objednávek v datovém souboru .xml se strojově čitelnými 

daty akceptovatelné?  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., odvětil, že je to také standardní, a tedy to je akceptovatelné.  

Poslední otázka byla, zda je termín pro potvrzení objednávky akceptovatelný? Nastaveno je,  

že Prodávající je povinen potvrdit objednávku nejpozději následující pracovní den.  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., sdělil, že potvrzení objednávky, pokud je plně vykryta je 

prostřednictvím automatu, který vygeneruje shrnutí objednávky a automaticky odešle Kupujícímu do e-

mailu. V případě, že není plně vykryta, tak se s Vámi spojí operátorka obchodního oddělení, která s Vámi 

danou situaci vyřeší.  

Bc. Nováková poděkovala a předala slovo zpět paní Ing. B. Polanecké k představení dalších smluvních 

podmínek.  

Ing. B. Polanecká představuje další smluvní podmínku, kterou je cena dopravy. Zmínila, že v zadávací 

dokumentaci bude stanovena hranice pro dopravu zdarma, s tím, že hranice stanovená v předchozí veřejné 

zakázce z roku 2019 byla stanovena ve výši 1 500 Kč vč. DPH, a v případě, že byla cena z jedné objednávky 

nižší než tato hranice, byla cena dopravy na odběrové místo ve výši 100 Kč vč. DPH. V připravovaných 

veřejných zakázkách bude tato hranice upravena, pro dopravu zdarma bude stanovena minimální ceny 

objednávky ve výši 2 000 Kč vč. DPH a 300 Kč vč. DPH za dopravu v případě, že nebude hranice jedné 

objednávky ve výši minimálně 2 000 Kč vč. DPH. 

Pro zjištění, zda dodavatel souhlasí s takovou smluvní podmínkou, uvedla Ing. B. Polanecká 2 dotazy: 

Je hranice minimální ceny objednávky 2 000 Kč vč. DPH pro dopravu zdarma přijatelná? V případě, že ne, 

jaká by dle Vás byla adekvátní hranice? 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., k prvnímu dotazu zmínil, že takto stanovená hranice 2 000 Kč vč. 

DPH zcela akceptovatelná.  

Je pro Vás nastavená cena samotné dopravy 300 Kč vč. DPH přijatelná? V případě, že ne, jaká by dle Vás 

byla adekvátní cena? 

K tomu dotazu pan Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., zmínil, že stanovená cena 300 Kč vč. DPH za 

dopravu je až příliš vysoká, a to z toho důvodu, že 100 Kč vč. DPH je adekvátní a je reálné za takovou cenu 

dopravy zakázky vykrýt. Je tedy  možné ponechat původní výši ceny za dopravu, resp. doporučuje snížit nově 

stanovenou cenu za dopravu z 300 Kč vč. DPH na 100 Kč vč. DPH, která bude hrazena v případě, že cena 

objednávky bude nižší než 2 000 Kč vč. DPH. Dále pan Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., doplnil 

informaci, že absolutní většina organizací dodržuje stanovenou hranici. Doplnil dále zkušenost se zadávacími 

řízeními České pošty. 

Ing. B. Polanecká dále představuje termíny dodání zboží, kdy v Rámcových dohodách je uveden termín dodání 

do 2 pracovních dnů od potvrzení objednávky, anebo v případě mimořádné objednávky o větším objemu je 

stanoveno, že je možné tento termín prodloužit až o 5 kalendářních dnů. Mimořádný objem bude definován 

v Rámcových dohodách. 

K termínům dodání uvádí Ing. B. Polanecká 2 dotazy: 



Je nastavení termínu dodání zboží do 2 pracovních dnů od potvrzení, resp. uveřejnění objednávky 

akceptovatelné?  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvádí, že dnes je pro společnost ACTIVA spol. s r.o. standard, že 

většinu dodávek dodávají již následující pracovní den od objednání, tedy je to běžná komerční služba i díky 

velikosti ČR, ale i díky kvalitní dopravní síti. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., tedy odsouhlasil termín 

dodání do 2 pracovních dnů od potvrzení objednávky. 

Pan Mgr. Broum dodává 1 dotaz týkající se dopravních prostředků společnosti s ohledem na udržitelnost, 

tedy zda rovněž využívají elektromobily? 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvádí, že společnost ACTIVA spol. s r.o. má k dispozici a testují 2 

elektromobily, kterými dodává zboží. Bohužel s ohledem na cenu, tedy v případě, že stát nebude dotovat 

nákup elektromobilů, tak si společnost další elektromobily kupovat neplánuje. Elektromobil je rovněž menší, 

jde do něho umístit menší množství zboží s ohledem na velikost baterie. LPG je z pohledu zástupce 

společnosti ACTIVA spol. s r.o. lepší cesta k naplnění udržitelnosti, ale bohužel tento prostředek je však 

nevyužitelný v kopcovitém terénu. Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že by zavedení požadavku 

na dodávání zboží elektromobily v rámci těchto připravovaných veřejných zakázek, nebylo vhodné. 

Je nastavení případného prodloužení termínu v případě mimořádného objemu objednávky 

akceptovatelné? 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o. uvedl, že se snaží ze zkušenosti zboží získávat z tuzemských zdrojů a 

s ohledem na akceptovatelnost zakázky i pro menší uchazeče, tak v případě uvedení 10 prac. (dále opraveno 

na kalendářních dny) dnů u zboží, které se nakupuje nárazově (např. 1 objednávka ročně), tj. dle statistik cca 

10 % zboží, a které nedrží společnost ACTIVA spol. s r.o. skladem, tak by bylo vhodné prodloužit tuto lhůtu 

na 10 kalendářních dnů. 

Ing. B. Polanecká uvedla, že další specifickou smluvní podmínkou, kterou chce představit, jsou vyhrazené 

změny závazku dle § 100 odst. 1 ZZVZ, které byly s ohledem na stávající výši inflace a turbulentní vývoj cen 

do zakázek zařadili a oproti předchozí VZ o trochu pozměnili.  

První vyhrazenou změnou závazku je změna cen kancelářského papíru o index severní dlouhovláknité 

sulfátové bělené buničiny, v rámci které by bylo umožněno kvartální navýšení nebo snížení ceny. Tento index 

by byl zjišťován na oficiálních webových stránkách finské burzy a tato změna ceny by nebyla upravována 

formou dodatku ke smlouvě, ale automaticky. 

V rámci první vyhrazené změny závazku položila Ing. B. Polanecká následující dotazy: 

Je vyhrazená změna závazku z Vašeho pohledu akceptovatelná, případně jak byste ji upravili? 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že tato změna je z jeho pohledu akceptovatelná. Dále uvedl, 

že taková možnost je dle jeho názoru správná, a smlouvy, které neumožňují možnost úpravy cen nebo 

výpověď ze strany dodavatele, již nebudou v budoucnu uzavírat. Tedy takto nastavená možnost navýšení 

s ohledem na index buničiny je akceptovatelná. 

Dá se do kategorie této vyhrazené změny závazku zařadit i jiné papírenské zboží než jen „kancelářský papír“ 

(tj. cca 47 položek)?  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že zařazení jiných položek, než je „xerografický papír“ z jeho 

pohledu možné není. U jiných papírenských položek je jiná struktura cenotvorby.  

Ing. B. Polanecká doplnila, zda není možné zařadit např. obálky. 



Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že v případě obálek je objem papíru minimální a změna se 

v tomto indexu neprojevuje, jelikož u obálek je větší podíl práce než papíru. Jedná se o jinou strukturu 

materiálu, většinou jde o recyklovaný papír. Recyklovaný papír se zpracovává převážně v Číně, který se 

následně vozí do Evropy. Doplnil tedy odpověď, že nemá smysl do kategorie této vyhrazené změny závazku 

doplňovat jiné komodity, než klasický xerografický papír. 

Ing. B. Polanecká uvedla druhou vyhrazenou změnu závazku, kterou je inflace vyjádřená indexem 

průmyslových výrobců dle České statistického úřadu, při které bude v zadávacích podmínkách stanovena 

možnost kvartální změny ceny, ať už navýšení, tak i snížení ceny na základě žádosti dodavatele, ale i na 

základě podnětu centrálního zadavatele. Zboží, jak již bylo zmíněno, bude zařazeno do skupin surovin pro 

přesné určení indexu průmyslových výrobců.  

Ke druhé vyhrazené změně závazku položila Ing. B. Polanecká dotaz: 

Je dle Vás nastavení takových možností úprav jednotkových cen v průběhu plnění dostačující? V případě, 

že ne, jak byste změnová ustanovení nastavili?  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., reagoval uvedl, že děkuje za vstřícné zařazení změnového 

ustanovení, avšak Český statistický úřad má značné zpoždění dat (cca 2 měsíce), i přesto, že vychází z českých 

zdrojů. Z hlediska zpoždění a pracnosti úpravy a nasazování ceníku uvedl, že by z tohoto pohledu stačila 

pololetní periodicita. Předpokládá, že se již cenová situace uklidní a že tyto dva roky byly extrém.  

Mgr. Broum položil dotaz, zda kromě papíru, kt. je upraven pravidelnou změnou v souladu s indexem 

buničiny, existuje komodita, která by byla možná upravovat jiným obdobným indexem? 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že si nevybavuje nic obdobného jako je otevřená finská 

komoditní burza. Pouze zmínil komoditu potravin, resp. cukru, která však nesouvisí s těmito veřejnými 

zakázkami. 

Ing. B. Polanecká uvedla doplňující informaci, že po skončení PTK bude tabulka s uvedenými indexy 

průmyslových výrobců zaslána potenciálním dodavatelům k připomínkám, zda jsou skupiny surovin k 

jednotlivým položkám katalogu přiřazeny správně, a to v rámci zpětné vazby do 31. 3. 2023. 

Ing. B. Polanecká představuje poslední specifickou smluvní podmínku, kterou je ukončení smluvního vztahu. 

V rámcových dohodách je hovořeno o 3 způsobech, prvním je odstoupení od Rámcové dohody, druhým je 

Výpověď a třetím je Ukončení dohody. Výpověď může být z pohledu dodavatele pravděpodobně 

nejzásadnější, ta je nastavena ze strany prodávajícího bez uvedení důvodu s šesti měsíční výpovědní dobou. 

Dotaz k ukončení smluvního vztahu výpovědí  zazněl: 

Je nastavení ukončení smluvního vztahu akceptovatelné? 

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že je toto nastavení korektní a je tedy akceptovatelné, a to 

včetně šesti měsíční výpovědní doby.  

Ing. B. Polanecká uvedla, že takto nastavená výpovědní doba je pro Ministerstvo zemědělství nutná 

s ohledem na dlouhou dobu přípravy veřejné zakázky.  

Pan Mgr. Broum doplnil, že je to i z důvodu, že se jedná o meziresortní nákup i pro Ministerstvo kultury, kdy 

je doba přípravy delší.  

Pan Mgr. Broum dále uvedl, že je možnost na dotazy účastníků PTK a zopakoval možnost zaslání dotazů i 

v rámci zpětné vazby, která je možná do 31.3.2023 na e-mail barbora.polanecka@mze.cz. Dotazy, které 

budou uvedeny ve zpětné vazbě, budou uvedeny v zápise. 

mailto:barbora.polanecka@mze.cz


Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., uvedl, že dotaz nemá, jen uvádí informaci z Ministerstva práce a 

sociálních věcí, že koeficient pro zaměstnavatele zdravotně postižených by se měl příští rok měnit. Tento 

koeficient definuje kapacitu volného tzv. náhradního plnění na trhu. Mělo by se dle dostupných informací 

jednat o snížení z koeficientu 28 údajně až na koeficient 16. Tímto by došlo ke snížení náhradního plnění na 

trhu, což může vést k tomu, že poskytovatelé náhradního plnění budou žádat vyšší odměnu. Tímto tedy znovu 

poukazuje na dobu trvání Rámcových dohod.  

Zástupce společnosti ACTIVA spol. s r.o., dále poděkoval za možnost vyjádřit se v rámci předběžné tržní 

konzultace k připravovaným veřejným zakázkám. 

Pan Mgr. Broum rovněž poděkoval za podnět a účast a dotázal se, zda chce někdo z Ministerstva zemědělství 

doplnit ještě nějaké informace. 

Jelikož nikdo již informace nedoplnil, poděkoval pan Mgr. Broum všem za účast a ukončil tuto předběžnou 

tržní konzultaci. 
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